
Mylou Frencken voelt zich zekerder met de jaren

>

‘Ik was een uiterst
kind’verlegen 

Ze is vooral bekend als de barvrouw en zangeres van Met het mes op tafel,  
maar Mylou Frencken doet nog veel meer. Zo is ze tekstschrijver en actrice en 
bestiert ze een theater. ‘Het gaat me niet om het applaus.’
TEKST: BRAM DE GRAAF, BEELD: MALOU VAN BREEVOORT/LUMEN

Terwijl echtgenoot Frénk van  
der Linden hun koffers naar de 
auto zeult, zit Mylou Frencken 
op hun vakantieadres in  

Portugal met een kop koffie bij de tele-
foon voor het interview. “Vandaag wis-
selen we van hotel”, vertelt ze. “Vanoch-
tend hebben we eerst gewerkt. Het 
nieuwe theaterseizoen staat voor de 
deur en ik moet nog van alles doen voor 
mijn voorstelling Minnares. We gaan al 
jaren eind augustus een weekje op  
werkvakantie: het is een prettige manier 
om de zomer af te sluiten en het nieuwe 
seizoen in te gaan. Ik probeer dan vast 
een beetje orde in alles aan te brengen. 
Meestal leef ik niet met een duidelijke 
structuur, maar meer in een soort 
chaos.”

Is ‘Met het mes op tafel’ het enige 
dat al 26 jaar echt structuur biedt 
in je leven?
“Eigenlijk wel. En financiële zekerheid. 
Maar vooral ook veel plezier. Het is een 
ontzettend gezellig programma om aan 
te werken. Het is me al die jaren niet 
gelukt er weg te gaan.”

In tegenstelling tot presentatoren Joost 
Prinsen en Herman van der Zandt, die 
binnenkort vertrekt. Hoe is jouw rol 
door de jaren heen veranderd?  
“Ik maak echt een ontwikkeling door in 
het programma, mijn rol is gelukkig 
steeds belangrijker geworden. Ik begon 
als jonge deerne achter de bar; ik moest 
vooral leuk in de camera lachen. Na een 
tijdje ging ik ook zingen. Toen Herman 
in 2015 Joost verving, was ik ineens een 
vrouw van middelbare leeftijd. Met Her-
man werd het zingen echt een onder-
deel van de show. Er ontwikkelde zich 
een chemie. Ik ben heel benieuwd hoe 
dat bij een nieuwe presentator zal zijn.”

Het programma is in ieder geval een 
mooi uithangbord geworden voor je 
theaterwerk. Hoe is je liefde daarvoor 
ontstaan? 
“Ik was een uiterst verlegen kind. Op de 
Montessorischool kwam ik terecht tus-
sen kinderen die zich creatief goed kon-
den uiten, dat wilde ik ook. We hadden 
een ontzettend leuke muzieklerares die 
me het plezier van het zingen bijbracht. 
�uis stond ook een piano. Mijn vader 

had die aangeschaft toen hij ergens rond 
zijn 45e bedacht dat hij jazzpianist wilde 
worden. Hij bleek geen talent te hebben. 
Ik wel, dat was een openbaring. Al snel 
kon ik mezelf begeleiden bij liedjes.  
Zo ontstond mijn liefde daarvoor. Ik was 
geïntrigeerd door de teksten van Annie 
M.G. Schmidt en kreeg in de gaten dat je 
zoiets ook zelf kon maken. Dat maken is 
sindsdien een belangrijk onderdeel van 
mijn leven, daaruit haal ik mijn lol.”

Toch werd je bekend door een televisie-
serie: ‘De zesde klas’. Hoe dat zo?
“Het overkwam me. Als zesdeklasser 
werd ik samen met een vriendin gecast 
voor deze jeugdserie. Ik speelde een ver-
legen meisje; haar ouders lagen in schei-
ding en moest iets met haar gevoel. 
Daardoor heb ik me leren uiten. Later 
zat ik met dezelfde vriendin in een 
puberbandje van het Avro-radiopro-
gramma 13 speciaal. Zo rolde ik al jong 
op een speelse manier het vak in. Het 
was logisch om vervolgens naar de  
Academie voor Kleinkunst te gaan. 
Vanaf het begin schreef ik daar mijn 
eigen repertoire.”
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‘Hoe langer ik in het vak zit, hoe 
behapbaarder de stress is’
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“En, wat kan ik winnen?”

Succesvol advocaat Anne leidt een gelukkig leven 

met haar man Pierre en hun twee jonge dochters. 

Op een dag trekt de 17-jarige Theo, Pierre’s zoon 

uit een eerder huwelijk, bij hen in. Het duurt niet 

lang voordat hij zijn vader vertelt dat hij een affaire 

heeft met zijn stiefmoeder. Pierre is geschokt, Anne 

ontkent. De harmonie binnen het eens zo gelukkige 

gezin is in een keer verdwenen.

NCRV-gids mag 10x 2 kaarten weggeven voor L’Été 

dernier die vanaf 28 september draait in de bioscoop. 

Winnen? Meespelen kan tot en met 2 oktober.

Beproef uw geluk op ncrvgids.nl/win

Win kaarten voor bioscoopfi lm 
L’Été dernier
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       PASPOORT
NAAM: Mylou Frencken
GEBOREN: Amsterdam, 
19 december 1966
OPLEIDING: Academie voor
Kleinkunst in Amsterdam
PRIVÉ: Getrouwd met journalist 
Frénk van der Linden. Heeft een 
dochter uit haar relatie met de in 
2006 overleden cabaretier Bert 
Klunder 
CARRIÈRE: Won in 1991 de 
Persoonlijkheidsprijs op het 
Camerettenfestival en staat sinds 
1992 in het theater. In 1997 werd ze 
bardame bij Met het mes op tafel. 
Ze schrijft columns, muziek en 
teksten voor theaterprogramma’s en 
tv-series en is oprichter van � eater 
De Liefde in Haarlem. In 2022 
verscheen haar album Meisje. Dit 
najaar begint haar tournee 
Minnares. Kijk voor de speellijst op 
www.myloufrencken.nl

Was je toen over die verlegenheid heen?
“In het begin durfde ik niets alleen. In 
mijn vierde jaar ontmoette ik Bert Klun-
der, toen al een bekend cabaretier. 
Hij bood een soort bescherming en regis-
seerde mijn eindexamenprogramma. 
Hij moedigde me aan om mee te doen 
aan Cameretten. Het was jammer dat 
Hans Teeuwen toen ook deelnam: hij 
won, ik werd tweede. Maar blijkbaar kon 
ik iets. Daarna werden Bert en ik een duo. 
Hij leerde me hoe het vak werkte, een 
geluk. Ik heb altijd mensen om me heen 
gezocht die me een zetje geven, begrijpen 
wat creëren is en met wie ik kan sparren. 
Nog steeds. Ook Frénk heb ik nodig bij 
bepaalde stukken van het werk.”

Bert overleed in 2006. Daarna heb 
je met solovoorstellingen toch 
ruimschoots bewezen dat je het ook 
alleen kan?
“Jazeker. En toch komt een bepaalde 
onzekerheid steeds terug. Zo is het 
leven. Je vindt de kracht weer en denkt: 
ik heb het. En dan gebeurt er iets en 
ben je het weer kwijt. Dan lig je op de 
grond en weet je niet hoe je overeind 
moet komen.”

Is dat een rode draad in je werk? 
“Ik denk het wel. Het overkoepelende 
thema is altijd: hoe hou ik me staande? 
Buigen of barsten. Opgeven of door-
gaan. Daar laveer ik tussen. Dus aan de 
ene kant veel dingen doen en aanpak-
ken, maar aan de andere kant een soort 
labiliteit: hoe moet het allemaal? Het 
gaat steeds over weer opstaan.”

Het woord ‘liefde’ komt vaak voor bij 
je; zo richtte je � eater De Liefde op. 
Hoe belangrijk is dat thema voor je?
“Wat is er mooier dan de liefde? Ik was 
na Berts dood bang dat ik nooit meer 
echt liefde zou vinden. Wie anders dan 
Bert zou met mijn gedoe kunnen leven? 
Wie zou ik nog op zo’n natuurlijke 
manier leuk kunnen vinden? Dat was 
best een zoektocht. En toen kwam ik 
Frénk tegen op station Haarlem.”

Zijn je drijfveren veranderd?
“Het plezier dat ik uit mijn voorstelling 
haal is altijd mijn grootste drijfveer 
geweest. Voor publiek staan is mijn 
manier van communiceren. Als ik het 
een tijdje niet heb gedaan, mis ik het 
ontzettend. Op het toneel kan ik dingen 
zeggen die ik in het gewone leven niet 
kwijt kan. Daar bevind ik me in een 
onmogelijke situatie waarin ik wel con-
tact moet maken. Van mezelf wil ik er 
vaak niet zijn, maar op het toneel móét 
het: als ik daar geen contact maak, 
werkt het niet. En dat met iets dat ik zelf 
heb gemaakt. Dat geeft zo’n kick, daar 
word ik heel gelukkig van. En ik ontwik-
kel me daar nog steeds in. Sinds een 
paar jaar gun ik mezelf een goede zang-
leraar en dat geeft zo’n impuls. Ik schrijf 
niet alleen heel goede liedjes, maar ik 
begin me zo langzamerhand ook nog 
een verdraaid goede zangeres te voelen.”

Ik hoor allesbehalve een onzekere 
vrouw…  
“Ik weet inmiddels dat ik iets kan waar 
mensen blij van worden. Het gaat me 
niet om het eindapplaus; ik hoef niet te 
horen ‘Mylou wat ben je goed!’ Het gaat 
erom wat er daarvoor gebeurt – het 
maakproces – en de reacties achteraf, 
dat mensen zeggen ‘Je hebt me geraakt’. 
Ik verheug me nu al op de tournee van 
Minnares. Vaak ben ik al ’s middags in 
een theater. Heerlijk: door een onbe-
kend stadje lopen, beetje rondhangen in 
de kleedkamer. En dan die avond de 
verantwoordelijkheid hebben dat het 
gaat lukken. Ik houd van die stress, 
want stress is het. Hoe langer ik in het 
vak zit, hoe behapbaarder die wordt. 
Soms gaat er iets mis of is de stemming 
totaal anders dan de avond ervoor. 
Maar mijn eigen oplossingsvermogen 
verrast me telkens. Na afl oop stroomt 
de adrenaline nog uren door mijn lijf en 
voel ik me belachelijk gelukkig. Denk ik: 
‘Wat ik kan, kan niemand anders.’”
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